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JARO UŽ POMALU ŤUKÁ NA DVEŘE 
 
 
     „Hlas zvonů táhne nad závějí, kdes v dálce tiše zaniká…“  
 
Tak, milí čtenáři, teď si asi myslíte, že po té delší odmlce a potom, co jsem se s některými z vás viděla častěji v čekárně 
našeho pana doktora, že jsem se nejspíš pomátla na rozumu. Já vím, že začít to naše povídání zrovna vánočními verši 
Jaroslava Vrchlického, není to pravé ořechové. Ale, já vám to vysvětlím a ten oříšek rozlousknu. Mám totiž pocit, že 
ZIMA to už trochu přehání a až se nám o Velikonocích vrátí zvony z Říma, aby se o Bílé sobotě opravdu ten jejich hlas 
netáhnul ještě nad závějemi. I když, prý už někde viděli čápy. Já nevím, asi bude ta „letecká linka“ na Řehoře obsazená a 
tak to vzali přes moře s jinou leteckou společností. Ono je ale opravdu dost brzy, protože babičkou mám být až v dubnu. 
A vlastně, vždyť je to jedno, já vlastně ani nevím, jestli nepřiletí třeba vrána. Hlavně, aby to všechno dopadlo dobře a 
abychom všichni byli zdraví.       
 Nechci ale předbíhat události, protože těšení je taky moc hezký. A proto se asi všichni taky už tak těšíme na 
JARO, viďte. Já si totiž myslím, že snad i ti milovníci lyžařského sportu si užili až, až a těší se výlety do přírody – ať už 
pěšky nebo na kole. Já si to tedy myslím, protože i já už mám toho lyžování a všech těch zimních sportů docela dost. 
Jestli si myslíte, že jsem porušovala pravidla pracovní neschopnosti a místo marodění lyžovala, tak to teda ne. Ale dívala 
jsem se na Olympiádu. Znovu opakuji, jen dívala, protože, já a lyžování nebo hokej, nebo snad skoky na lyžích. Tak leda 
„boulink“. Ty boule bych asi nestačila počítat. To jo. A medaile – to už vůbec ne. Já si vždycky vzpomenu na herce 
Vlastu Buriana a na tu jeho písničku – no jestli daj-li nebo nedaj-li. Ale přišla jsem na to, a to budu muset asi při příští 
návštěvě zdravotnického zařízení vysvětlit našemu panu doktorovi, proč jsem vždycky měla při poslechu, srdce 
„sportovce“. Jestli já jsem při té předolympijské sportovní zátěži na gauči a v křesle to nějak moc nepřehnala. A pak když 
se soutěžilo, to byl vždycky přímo nadlidský sportovní výkon. Ale srdce sportovce, to já mám. Jenom ta schránka tomu 
asi neodpovídá. A chce to pravidelný trénink. A proto říkám, všeho moc škodí, i zimy, i té olympiády. Jen co se udělá 
pěkně, začnu pomalu trénovat. A už vím co. Protože, jestli je pravda, že co, se v mládí naučíš, tak ve stáři jako když 
najdeš, tak to bude fotbal. Mám vnučku, což na věci vůbec nic nemění, a že její taťka trénuje fotbalisty, to také nevadí, 
protože babička je babička. A za mlada …se vůbec míče nebála. Ale dál bych to už nerozváděla. Jenom, tati, ty obě nohy 
levý, s tím nemůžu souhlasit dodnes. Ale ty tři týdny v nemocnici, ty mě mrzí, fakt. Teda on to bude takový ten fotbálek 
přizpůsobený věku dítěte, vždyť tam člověk s přibývajícími roky zase opět taky směřuje. 
        Tak, o sportu toho bylo už dost. I když! Máme se na co těšit. Příznivci fotbalu si určitě ještě užijí. Jak sledování na 
televizní obrazovce, tak i někde na tom fotbalovém plácku či hřišti, tam to bude určitě ještě lepší. 
       Otázku zdravotnictví nechám na lidech povolanějších. A to si rozeberte, jak chcete. Media nám informacemi všeho 
druhu dost zásobují až se pacient i lékař mnohdy nestačí divit. Ale – přece jen. Nezapomeňte, že přísloví říká „v zdravém 
těle – zdravý duch“. A o tom taky můžete do příště přemýšlet. A jestli nemůžete přemluvit tělo, zkuste něco udělat 
alespoň pro zdravého ducha. Někdy to trochu zabere.  
Až se příště setkáme, budeme mít už za sebou postní neděli „Černou, Pražnou, Kýchavou, Družebnou, Smrtnou, možná i 
Květnou. To znamená téměř celý čas velikonočního půstu. Přijde JARO a já jen pevně doufám, že s ním hlas skřivanů, 
hvízdání kosů, přílet čápů špačků. A že si ten příchod JARA a jarní rovnodennosti všichni užijeme, aniž by se vyplnily 
(médii mnohdy až moc nafouknuté) hrozby ptačí chřipky.  Protože si všichni přejeme, aby nám všechna ta kouzla jara, ke 
kterým patří i zpěv ptactva, zůstala zachována a abychom ve strachu o sebe samé, nezačali dělat věci, které by narušily 
rovnováhu v přírodě. Třeba ničení hnízd ptáků a nebo i bezdůvodné zabíjení. V žádném případě nechci hrozbu 
nebezpečného viru podceňovat, ale vyvolávání paniky také není na místě. 
A vůbec. Jak by k tomu přišli všichni ti budoucí maminky, tatínkové, dědečkové a babičky. A nebo třeba Karel Gott a 
jeho „slavíci“.  
          
 
                                                                   Na shledanou příště se těší                                                                                
                                                                                                              Jana Matoulková    
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DEJME ZEMI DÁREK – ZACHRAŇME STROMY 
 
 Chcete vědět jak? My vám to prozradíme. Budeme sbírat starý papír. 
Víte, že 50 kg staré papíru do sběru může zachránit 1 strom? A my bychom jich chtěli zachránit mnohem víc. Proto jsme 
se rozhodli, že 21. dubna, v týdnu, který chceme věnovat naší ZEMI, vyjdeme do ulic naší vesnice a budeme sbírat od 
našich spoluobčanů starý papír. Tedy od vás. Ale bez vaší pomoci to nezvládneme. Chcete-li se k naší akci připojit, 
zachránit stromy a zbavit se starého papíru, můžete už nyní začít připravovat papír na odvoz. Jen vás prosíme, abyste ho 
pevně svázali asi po 4 nejvíce 5 kg. Pokud budete mít větší balíky, domluvíme se o odvozu. To prozatím stačí, protože 
další potřebné informace se dovíte prostřednictvím rozhlasu a letáčků, které vám přineseme.  
Ještě to nejdůležitější. Už nyní moc a moc děkujeme. 
Žáci ZŠ Bohuslavice      

 
A co zahrádkáři? 
 

Protože nám ten začátek roku pěkně utíká, máme únor. Ještě jsme se ani nevzpamatovali z mrazivého ledna a už si 
připomínáme lidové pranostiky:  

Únor – úmor, na čem velký leden pracoval, na tom se malý vysílí.  
Když v únoru mráz ostro drží to dlouho nepodrží 

Jelikož je únor krátký, přidejme něco z března: 
Jak je 1. března, takové bude celé jaro 
Březnové slunce má krátké ruce a dlouhý kabát 
V březnu sedlák stromy osekává, ale kabát ještě nesundává 
Tolik lidové pranostiky. Také jsem se dočetl, že svatá Dorota byla ochránkyní zahradníků. 
Připomeňme si, co tomu říká pan Čapek. Zahradník v únoru pokračuje v lednových pracích, zejména potud, že pěstuje hlavně 

počasí. Neboť vězte, že únor je doba nebezpečná, která zahradníka ohrožuje holomrazy, sluncem, vlhkem, suchem a větry. Tento 
nejkratší měsíc, tento záprtek mezi měsíci, tento měsíc nedonošený, přestupný a vůbec nesolidní. Dále pokračuje pan Čapek k březnu, 
že lidové pranostiky věští nám většinou věci neblahé a pochmurné. Pročež vězte, že existence zahradníků, kteří přes tyto špatné 
zkušenosti s počasím rok co rok  vítají a zahajují jaro, dává svědectví o neumořitelném a zázračném optimizmu lidského rodu. 
Dodávám, že zahrádkář je nezničitelný. 

Vím, že i v těchto zimomřivých dnech zahrádkáři plánují kde si co vysadí, kam pro stromky a pro semínka. Jak mě 
informoval přítel Matejsek, má celkem dobrý sortiment těchto výpěstků. Stromky pocházejí z vybraných školek a náš zahrádkář může 
dostat i dobrou radu na pěstování, neboť pan Matejsek je členem naší Bohuslavické organizace zahrádkářů. 
Občas se v tisku, rozhlase i televizi objeví znepokojující zprávy o zhoršujícím se životním prostředí. V zahraničí se dokonce předvídá 
ekologická krize, vyčerpání a znehodnocení přírodních zdrojů. Stoupající množství kysličníku uhličitého v atmosféře a z toho 
vyplývající nebezpečí skleníkového efektu spojeného s táním ledovců, stoupnutím světových oceánů a zatopením přímořských oblastí. 
Znečišťují se moře, používají se nové chemické sloučeniny s neznámými účinky na zdraví člověka a celou biosféru. Vzrůstají 
civilizační choroby ve městech, klesá výměra orné půdy atd. čeká nás prý katastrofa. Proto když pečujeme o své zahrady, vysazujeme 
stromy, tak pečujeme o životní prostředí. A to je nejlepší prostředek jak se zbavit těchto chmurných předpovědí. 

I naši předkové zakládali ovocné zahrady nejčastěji za usedlostí, takže s ní tvořily nedílný celek. Také estetický účinek zde 
hrál svou roli. Pobyt v ovocném sadu byl pro rodinu příjemný, chránil usedlost před otevřenou krajinou a v návaznosti na sousední 
sady vytvářel kolem vesnice stromový pás. Tak v krajině kolem obcí vyrůstaly působivé celky ovocného stromoví. 

Dočetl jsem se, že vyprávěl jeden majitel usedlosti v Horní Černé na Žamberecku, že po druhé světové válce obcházel jeho 
velkou ovocnou zahradu za usedlostí neznámý muž, jako by tam něco hledal. Potom odpověděl, že je potomek rodu, který se z této 
usedlosti před třemi sty lety vystěhoval k Berlínu a tehdy si tam přinesl rouby z hrušky této zahrady. Když jim strom zašel, ještě 
dvakrát si sem pro rouby došli, avšak nyní již nemůže tento strom nalézt. 

Hospodář velmi litoval, že hrušeň pro její stáří před několika lety porazil, aniž tušil jaká má význam. To nás přesvědčuje o 
tom, co znamenaly pro naše předky ovocné stromy, které se často sami vypěstovali. 
Sepsal LO. Mareš. 

 
 
Co jste hasiči? 
  

 Přestože nám vládne paní zima, třetí lednová sobota patřila mladým hasičům. 21. ledna se sjeli 
do Jetřichova, kde se konal XI. ročník hasičského trojboje. Již z názvu je patrné, že se soutěž skládala ze 
tří disciplín a započítávala se do celkového hodnocení hry Plamen ve školním roce 2005–2006. 
 Mladší žáci (Dušan Blažek, Michal Čepelka, Tomáš Hladík, Simona Kvirencová a Aneta 
Rydlová) soutěžili v uzlové štafetě, spojování půlspojek a určování topografických značek a značek 
technických prostředků. V uzlové štafetě po dvou chybách obsadili deváté místo, po bezchybném 
výkonu v půlspojkách byli dle času třetí. Ve značkách měli také dvě chybné odpovědi. Po sečtení 
výsledků ve všech třech disciplínách obsadili celkově v konkurenci dvaceti pěti družstev pěkné šesté 
místo.                                
 Starší žáci (Lucie Hladíková, Jana Hušková, Jan Hušek, Lukáš Timura a Aleš Petr) si  vedli 
také výborně. Ve třetí disciplíně místo určování značek museli napsat test z oblasti požární ochrany. 

V uzlové štafetě po bezchybném provedení dosáhli dle času osmého místa, v “bezchybných” půlspojkách obsadili šesté místo. V testu 
PO měli pouze čtyři chybné odpovědi. Ze třiceti zúčastněných družstev obsadili celkově výborné páté místo. 
      
 Během měsíce února se mimo jiné naši mladí hasiči také věnovali výtvarné soutěži tzv.“Požární ochrana očima dětí”. 
Základní kolo proběhlo v kolektivu MH a nejlepší práce budou zaslány do kola okresního, které proběhne v Náchodě. Dále pracovali 
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Výsledky družstev našeho okrsku Nové Město nad Metují: 
Mladší žáci:  Starší žáci: 
6. místo - Bohuslavice 5. místo – Bohuslavice 
11. místo - Nové Město n. M. A 9. místo - Nové Město n. M. 
16. místo - Přibyslav  12. místo - Vrchoviny 
20. místo- Nové Město n. M. B 25. místo – Šonov

na získání odznaků odborností. Odznak preventisty získal Aleš Kašpar, odznak strojníka získali Lucie Hladíková, Veronika Fejtková a 
Aleš Petr. 
       
 A na závěr bych Vás chtěl seznámit s termíny dalších 
soutěží, které se započítávají do celoročního hodnocení hry Plamen: 
 15. dubna 2006 - Šonov - Šonovský pohár v ZPV  
 22. dubna 2006 - Náchod - Běloveský pohár v CTIF                                                                                                                                        
 7. května 2006 Nízká Srbská-Pohár SDH v technických 
disciplínách  
 20. května 2006 - Bohdašín u Červeného Kostelce - Bohdašínský pohár v tech. disciplínách 

za SDH Bohuslavice Karel Čepelka ml.              
TJ OREL 
Co možná nevíte o jednotě Orel v Bohuslavicích…. 
 „Zpráva o činnosti od minulé výroční členské schůze ze 21. 2. 2005 nemůže začít ničím jiným než radostným konstatováním, 
že se konečně podařilo trochu rozhýbat stojaté vody činnosti naší Jednoty a s trochou nadsázky lze říci i v dění celých Bohuslavic. 
Minimálně  jsme dokázali to, že se o nás mnohem víc ví, že se o nás v Bohuslavicích mluví. I když sem tam někdo neunese zvýšený 
zájem o druhé a místo toho, aby pomohl nebo sám aktivně něco udělal, tak kritizuje.“ 
 Tak takhle začal  zprávu o činnosti jednoty Orel Bohuslavice její starosta – ing. Vít. Svoboda. A chcete- li se opravdu vědět 
něco víc o činnosti této organizace, tak čtěte dál.  
 „Od minulé VČS došlo ke kvalitnímu posunu práce rady Jednoty, kromě čtyř oficiálních schůzí docházelo k operativnímu 
řešení jednotlivých problémů,při čemž hlavní roli styčného prostředníka sehrál Jiří Tojnar. 
Jednalo se s pí. Noskovou o budoucnosti jejího nájmu restaurace. Na jednání rady byl pozván i jiný zájemce o restauraci p. Beneš, 
který se nakonec nedostavil a jen vzkázal, že již zájem nemá Rada dále jednala uspořádání pouťové taneční zábavy a Orelského plesu a 
byly stanoveny termíny. Dále schválila žádost o investiční dotaci na rekonstrukci elektrických rozvodů sálu a instalaci plynového 
topení. Projednala a schválila činnost skupiny mladých členů naší jednoty v breakovém tanci a v malé kopané. Bylo dohodnuto i 
finanční vyrovnání  pí. Noskové za prosvícenou el. energii.“ 
 Plán činnosti na rok 2005 byl splněn, a věřte, že pro organizaci, která má tak malou čl. základnu, to nebyl úkol jen tak lehký. 
Vždyť zde jsou i členové, kteří svoji práci již odvedli a jejich  zdraví jim již nedovoluje pracovat v takovém rozsahu a podílet se na 
některých činnostech a akcích. Ale i za radu a menší pomoc jim patří dík.Ale jsou tu od loňského podzimu i noví mladí budoucí 
členové, kterým bylo umožněno využívat prostory Orelny k breakovému tanci a k malé kopané. Byly s nimi dohodnuty podmínky a i 
vstup do naší Jednoty. Své umění v tanci předvedli již na Orelském plese a pevně věříme, že ukázka jejich umění nezůstane 
osamocena. 
 Ale dejme slovo opět starostovi ing. Svobodovi. 
 „Dne 9. dubna 2005 jsme uspořádali turnaj ve stolním tenise za účasti 20ti účastníků, dvě družstva stolních tenistů se 
účastnila přeboru I.a II.Dále to byla účast na turnaji ve stolním tenise v dubnu v Jásenné, v prosinci ve Voděradech.V dubnu jsme se 
ještě velmi úspěšně zúčastnili Orelského turnaje v kuželkách. V květnu reprezentovali naši Jednotu  Tojnarovi na žákovských 
přeborech v lehké atletice. Alespoň malou fin.částkou a účastí J.Matoulkové jsme se podpořili Pohádkový les, dětský karneval, který 
pořádala paní Nosková a podpořili jsme finančně i školní akci Noc s Andersenem. 
      Úspěšně jsme připravili pouťovou zábavu, která se uskutečnila 3.9.2005 a  Orelský ples v lednu letošního roku. O těchto dvou 
akcích se musím zmínit podrobněji. Před rokem jsme se rozhodli uspořádat dvě společenské akce. Pouťovou zábavu a Orelský ples. 
Trochu s obavami z nedostatku zkušeností, ale s vírou a přesvědčením v dobrou věc, jsme se zhostili těchto akcí. Ať už po stránce 
příprav tak i po stránce organizace samé. Rozhodli jsme se, že sál zůstane nekuřácký a toto rozhodnutí zdánlivě problematické se 
nakonec ukázalo nejen jako správné z hlediska sportovního využití sálu, ale nakonec bylo oceněno i hosty obou akcí. Pouťová zábava 
vyšla sice bez zisku i bez ztrát, ale ples již vyšel se slušným ziskem. 
      V roce 2005 jsme provedli projektovou přípravu na dvě investiční akce a to rekonstrukci elektrorozvodů sálu Orelny v rozpočtu cca 
220 tisíc Kč a na plynofikační přípojku, plynovod a vytápění sálu dvěma plynovými zářiči v rozpočtu cca 250 tisíc Kč. Na takové akce 
samozřejmě nemáme, takže jsem vypracoval žádost o investiční dotaci a prostřednictvím ústředí Orla byla podána na MŠMT. Před 
měsícem (7. února) jsme byli s J. Tojnarem na schůzce v Brně na ústředí, kde nám bylo sděleno, že sice není ještě  jisté, zda dotaci 
dostaneme, ale ze strany Orla byla naše žádost podpořena a je značná naděje na úspěch.“  
     Pokud dotace dopadne a dojde k realizaci těchto dvou akcí, jistě si každý dovede představit, že se sál Orelny promění v jedno 
staveniště a jaké pracovní nasazení bude čekat na členy Orla, aby mohl být opět využíván. Ale o tom, že bez práce to nejde, už všichni 
vědí, protože v loňském roce( v průběhu jara a léta) bylo nutné přiložit ruku k dílu. Při několika brigádách byly vyklizeny suterénní 
prostory budovy,byl upraven terén směrem k Čiháčkům,obráceny okapové svody směrem k silnici.Obnoveno bylo zábradlí na budově.  
Dále byl proveden generální úklid sálu po dokončené výměně oken a dveří, parkety byly napuštěny speciálním voskem a ušity ubrusy 
na stoly. 
     Určitě by si členové Orla vzpomněli i na další  potřebné práce,ale také vědí o jedné velké akci, která připadá na letošní rok. A o té 
zase více prozradí starosta Orla. 
     „ V letošním roce nás čeká velká akce – oslavy 80. výročí založení orla v Bohuslavicích. Rada jednoty na svém posledním jednání 
rozhodla o termínu konání oslav. Oslavy se uskuteční 2. září 2006 a budou spojeny s pořádáním pouťové zábavy. Zatím je tu jenom 
rámcová představa: Dopoledne mše svatá za účasti pozvaných hostí z řad církve a to i evangelické, hostí z okolních žup,z ústředí a 
pevně věříme, že i občanů Bohuslavic. Po mši by měl být další program v budově Orelny.Pohoštění, volná diskuse a zhruba od 13. 
hodiny vystoupení pěveckých sborů – Polyfonního sdružení z Nového Města nad Metují a Vlasty z Dobrušky. Odpoledne bude nutné 
připravit sál pro taneční pouťovou zábavu, kterou by oslavy vyvrcholily. To vše je prozatímní představa, kterou musíme časově 
skloubit s připravovanou rekonstrukcí, pokud bude dotace schválena.“ 
     Kdyby v plánu činnosti bylo počítáno pouze se zmíněnými akcemi, myslím, že je toho na pár lidí až dost. Jak se bude činnost Orla 
v Bohuslavicích vyvíjet dál, o tom se určitě dočtete na stránkách některého z příštích čísel tohoto zpravodaje.Určitě přineseme i 
sportovní zpravodajství. Teď už jen poslední přání starosty Orla – ing. Svobody a určitě i všech členů. 
     „Čeká nás hektický rok, popřejme si hodně sil, abychom za rok při hodnocení roku 2006 mohli hrdě říci, že byl úspěšný.“ 
      Doufejme tedy, že se všechno podaří, že se podaří rozšířit členskou základnu a to  i o mladé hráče(žáky) stolního tenisu a že 
jednota Orel Bohuslavice se i touto formou  dostane trochu více do podvědomí občanů naší obce a bude i nadále součástí jejího dění           

 Ing. Vít Svoboda , Jana Matoulková 
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Usnesení  ZO ze dne 16.1. 2005 
Zastupitelstvo obce schvaluje všemi 10 hlasy: 
1. Usnesení z minulé schůze a program dnešní schůze 
2. Udělení plné moci firmě RUND k výkonu závazků obce 

vyplývajících ze Smlouvy o zajištění zpětného odběru a 
využití odpadů z obalů a vystavováním faktur firmě 
EKOKOM ve smyslu Smlouvy a Dodatku k této 
smlouvě.  

3. Program obnovy venkova na rok 2006, podle přílohy  
4. Toto stanovisko k vodní nádrži Mělčany: Zastupitelstvo 

obce Bohuslavice souhlasí s požadavkem na vybudování 
víceúčelové nádrže Mělčany na Dědině 
s upřednostněním varianty „C“. K dokumentaci vlivů 
záměru „VN Mělčiny na Dědině“ na životní prostředí 
nemá zastupitelstvo žádné připomínky.  

5. Odměny zastupitelů za 4. čtvrtletí 2005 podle přílohy 
6. Zahájení jednání s firmou Jast o výměně a údržbě 

dopravního značení na místních komunikacích v obci 
Bohuslavice. 

7. Smlouvu na koupi pozemků parc. č. 116/16, 979/21, 
984/10, 985/10 a 2488/1 v katastrálním území 
Bohuslavice nad Metují od paní Jiřiny Hamplové a 
Vlasty Waldekové 

Zamítá všemi 10 hlasy: 
- Prodej akcií České spořitelny a.s. (ISIN CZ0008023736) 

firmě FINANCE Zlín a.s. 

Usnesení ZO ze dne 20.2.2006 
5. ZO  schvaluje program dnešní schůze 11 

hlasy přítomných 
6. ZO schvaluje usnesení z minulé schůze 10 

hlasy přítomných, 1 se zdržel – p. 
Hronovský 

7. ZO schvaluje rozpočtový výhled na rok 
2006 – 2011 všemi 11 hlasy přítomných 

8. ZO schvaluje návrh rozpočtu na rok 2006 – 
všemi 11 hlasy přítomných 

9. ZO zamítá všemi 11 hlasy přítomných 
žádost TJ Sokol o finanční příspěvek na 
dokončení rekonstrukce vnitřních prostor 
tribuny na Sokolské zahradě 

10. ZO zamítá všemi 11 hlasy přítomných 
žádost TJ Orel o finanční příspěvek na 
vybavení Orlovny plynovým vytápěním 

11. ZO schvaluje  závěrečný účet obce za rok 
2005 bez výhrad – 9 hlasů pro, 2 proti – p. 
Hronovký a p. Voborník 

12. ZO zamítá záměr prodat nebo pronajmout 
parcelu. č. 853 – všemi 11 hlasy 
přítomných 

13. ZO zamítá záměr prodat parcelu č. 831 – 
všemi 11 hlasy přítomných 

Usnesení schváleno všemi 11 hlasy přítomných 

Ze zastupitelstva 
 

Zápis 
ze schůze zastupitelstva obce, konané dne 16.1. 2006 v kanceláři starosty Obecního úřadu v Bohuslavicích – 1. schůze od 
počátku roku. 
 
Program:  
1. Zahájení a kontrola usnesení z minulého zasedání 
2. Schválení plné moci pro firmu RUND 
3. Program obnovy venkova 
4. Nabídka na odprodej akcií České spořitelny 
5. Vyjádření k vodní nádrži Mělčany 
6. Odměny zastupitelů 
7. Dopravní značení 
8. Smlouva o koupi pozemků č. parc. 116/16, 979/21, 984/10, 985/10, 

2488/1 
9. Ostatní záležitosti obce 
10. Usnesení 
 
1. Zahájení a kontrola usnesení z minulé schůze 
Starosta zahájil schůzi ve 20.00 hodin, přivítal všechny přítomné, 
konstatoval, že je přítomné 
členů, tudíž je zastupitelstvo usnášeníschopné. Určil návrhovou komisi: pí. 
J.Hladíková, p.R.Rydlo, a ověřovatele zápisu: p. V. Voborník, p. 
P.Králíček, zapisovatelka: pí. Hronovská. 
Bylo přečteno a schváleno 10 hlasy usnesení z minulé schůze.  
Navržený program dnešní schůze byl schválen všemi 10 hlasy přítomných. 
2. Schválení plné moci pro firmu RUND 
ZO uděluje plnou moc firmě  RUND k výkonu závazků obce, vyplývající 
ze Smlouvy o zajištění zpětného odběru a využití odpadů z obalů a vystavováním faktur firmě EKOKOM ve smyslu Smlouvy a 
Dodatku k této smlouvě. Schváleno všemi 10 hlasy přítomných. 
3. Program obnovy venkova na rok 2006  
ZO schvaluje program obnovy venkova na rok 2006 dle přílohy. Schváleno všemi 10 hlasy. 
4. Nabídka na odprodej akcií České spořitelny 
Prodej akcií České spořitelny (viz příloha) byl zamítnut všemi 10 hlasy. 
5. Vyjádření k vodní nádrži Mělčany 
Členové  zastupitelstva obce byli  informování o možnosti výstavby vodní nádrže na vodním toku Dědina nad Dobruškou. Plánovaná 
nádrž má víceúčelový charakter. Její hlavní funkcí je funkce proti povodňové ochrany města Dobruška a dalších sídel umístěných na 
roku Dědiny před povodněmi. Stavba by měla být zahájena v r. 2006 a dokončena v r. 2008. 
Zastupitelstvo souhlasí všemi 10 hlasy s požadavkem  na vybudování víceúčelové nádrže Mělčany na Dědině s upřednostněním 
varianty „C“. 
6. Odměny ZO obce Bohuslavice 
ZO schválilo všemi 10 hlasy přítomných odměny členů zastupitelstva obce 
Bohuslavice. 
7. Dopravní značení 
Do konce roku 2006 musí podle zákona být vyměněno dopravní značení v obci. 
Zastupitelům byla předložena nabídka firem na dopravní značení v obci 
Bohuslavice. (viz příloha) Zastupitelé rozhodli zahájit jednání s firmou Jast s.r.o. na 
provedení této výměny s následnou údržbou dopravního značení na místních 
komunikacích. Schváleno všemi 10 hlasy přítomných. 
8.Smlouva o koupi pozemků č. parc. 116/16, 979/21, 984/10, 2488/1 
ZO schvaluje všemi 10 hlasy přítomných smlouvu o koupi výše uvedených 
pozemků v katastrálním území Bohuslavice nad Metují od paní Jiřiny Hamplové a 
Vlasty Waldekové. 
 
 

Zápis 
Ze schůze  zastupitelstva obce, konané dne 20.2.2006 ve 20.00 hodin 
v kanceláři starosty Obecního úřadu v Bohuslavicích – 2. schůze od počátku 
roku. 
Program:   

1. Zahájení a kontrola usnesení z minulého zasedání 
2. Závěrečný účet za rok 2005  
3. Rozpočtový výhled na rok 2006 - 2011 
4. Žádost TJ Sokol a TJ Orel o finanční dotaci 
5. Návrh rozpočtu na rok 2006 
6. Žádost o odkoupení pozemků parc.č. 831 a 853 
7. Ostatní záležitosti obce 
8. Usnesení a závěr 

1. Zahájení a kontrola  usnesení z minulého zasedání. Starosta zahájil schůzi 
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ve 20.00 hodin, konstatoval, že je přítomno 11  členů z 11, tudíž je zastupitelstvo usnášeníschopné. Určil ověřovatele zápisu : pí. 
Archlebová a p. Rydlo a dále určil komisi pro usnesení: pí. Zámečníková a p. Syrovátko. Zapisovatelka – Zdeňka Syrovátková. 
Starosta přečetl program dnešní schůze – schválen všemi 11 hlasy přítomných. Usnesení bylo přečteno a schváleno 10   hlasy 
přítomných, 1 se zdržel – p. Hronovský. 

2. Závěrečný účet za rok 2005 . Závěrečný účet byl schválen 9 hlasy přítomných, 2 proti – p. Hronovský a p. Voborník. Výhrady 
k vrácené dotaci na autobusové zastávky, p. Hrnčíř Jiří nedodržel smlouvu. 

3. Rozpočtový výhled na r. 2006 – 2011. Rozpočtový výhled na rok 2006 – 2011 schválen všemi 11 hlasy přítomných.     
4. Žádost TJ Sokol a TJ Orel o finanční dotaci. TJ Sokol žádá o dotaci 80000,- Kč na dokončení rekonstrukce vnitřních prostor 

tribuny na sokolské zahradě a TJ Orel žádá o dotaci 241000,- Kč na plynové topení v Orlovně. P. Hronovský a p. Voborník 
doporučuje neposkytovat v letšním roce žádné finanční příspěvky a snížit tak výdaje v navrhovaném rozpočtu. ZO zamítá obě 
žádosti všemi 11 hlasy přítomných. 

5. Návrh rozpočtu na rok 2006. Návrh rozpočtu na rok 2006 byl po snížení výdajové části o příspěvky Sokolu, Orlu a církvím atd.  
schválen všemi 11 hlasy přítomných . Viz příloha. 

6. Žádost o odkoupení pozemků parc. č. 831 a 853. Obě žádosti ZO zamítá všemi 11 hlasy přítomných. 
7. Ostatní záležitosti obce 

• P. starosta informoval o ukončení programu pro výstavbu  domů  s pečovatelskou službou. 
• Pí. Čudová tlumočila výtku občanů k posypu chodníků obecními zaměstnanci popelem s obsahem hřebíků. P. starosta 

vysvětlil, že to byla vlastní iniciativa jednoho ze zaměstnanců. 
• Pí. Hladíková žádá o požádání občanů obecním rozhlasem, aby před svými domy odklízeli sníh z chodníků. 
• Zastupitelstvo velmi kladně zhodnotilo práci p. Lukáše Praxe při zimní údržbě obecních komunikací.     

8. Závěr. Starosta poděkoval všem přítomným za účast a schůzi ukončil ve 21.00 hodin. 
 
 

Další informace 
 
SDRUŽENÍ    OBRANY   SPOTŘEBITELŮ   ČESKÉ   REPUBLIKY   OTEVŘELO 
 

PORADNU PRO SPOTŘEBITELE, 
 
KDE VÁM POMŮŽEME VYŘEŠIT VAŠE PROBLÉMY PŘI NÁKUPECH 
OPRAVÁCH A REKLAMACÍCH 
KANCELÁŘ SE NACHÁZÍ V TÝNIŠTI NAD ORLICÍ ČAPKOVA 803  
300 METRŮ OD NÁDRAŽÍ ČD VEDLE SÍDLA POLICIE ČR 
AREÁL BÝVALÉ   PORS, BUDOVA U BRÁNY VLEVO 1. PATRO 
SE SVÝMI DOTAZY SE NA NÁS MŮŽETE OBRACET: 
OSOBNĚ PO TELEFONICKÉ DOHODĚ NA UVEDENÉ ADRESE KAŽDOU  
                                                                              STŘEDU 15 – 17 HODIN 
TELEFONICKY NA ČÍSLECH:  494 371 638 KAŽDÝ VŠEDNÍ DEN 8 - 17 HODIN 
                                          NEBO : 494 530 595 
                                          NA OBOU ČÍSLECH JSOU TAKÉ ZÁZNAMNÍKY 
FAXEM NA ČÍSLECH : 494 530 595 nebo 494 371 638 
E – MAILEM NA ADRESE : hradec@spotrebitele.info  
PÍSEMNĚ : PORADNA SOS 517 22 ALBRECHTICE NAD ORLICÍ NA DRAHÁCH 70 
VÍCE INFORMACÍ NA :   WWW.SPOTREBITELE:INFO  
 
ZA SDRUŽENÍ: JOSEF ČERNÝ  -  KOORDINÁTOR PRO  HRADECKÝ  KRAJ 
 
 
CO JE PTAČÍ CHŘIPKA?  
 
Ptačí chřipka u ptáků 
Ptačí chřipka je nakažlivé onemocnění, které zejména infikuje ptáky, méně často prasata. Mezi domácími ptáky se nákaza šíří 
nejrychleji, onemocnění se však vyskytuje i u divokých ptáků. Jedná se o nemoc pro daný druh vysoce specifickou, která však za 
určitých mimořádných okolností může tuto mezidruhovou bariéru překonat a infikován může být i člověk.  
Jak se u ptáků projevuje? 
U ptáků se onemocnění projevuje ve dvou formách. Při lehčí bývá příznakem jen zježené peří, nebo méně početné snášky vajec. Těžší 
forma je pro ptáky vysoce nakažlivá a vede k úhynu velmi záhy po nákaze. Onemocnění postihuje velkou část vnitřních orgánů a 
úmrtnost nakaženého ptactva za 48 hodin po nakažení dosahuje 100%.  
Jak přenáší ptáci ptačí chřipku? 
Nakažení ptáci ji přenášejí slinami, nosními sekrety a trusem. Nákaza se dále šíří kontaktem zdravých ptáků s nemocnými nebo s jejich 
výměšky. Přenos na lidi je zatím možný pouze kontaktem s kontaminovanými ptáky nebo jimi znečištěnými povrchy.  
Dokladované případy přenosu ptačí chřipky 
Dosud dokladované případy přenosu nákazy na člověka pochází z venkovských oblastí, kde mnoho chovatelů nechává drůbež, aby se 
volně pohybovala. Díky tomu se nákaza jednoduše šíří do obydlí a třeba i na místa, kde si hrají děti. Právě ptačí trus, který znečiš?uje 
okolí a povrchy, obsahuje velké množství virových částic. Avšak vzhledem k tradičním chovatelským návykům a faktu, že drůbež je 
hlavní složkou asijské stravy, není vůle toto počínání chovatelů změnit. Zatím však nebyl zaznamenán případ nákazy z vařeného jídla 
či vajec.  
Šíření nákazy ptačí chřipkou na člověka není jednoduché 
Šíření nákazy z ptáků na člověka neprobíhá jednoduše. Z dosud zaznamenaného relativně malého počtu příkladů přenosu vyplývá, že 
přenos není jednoduchý a že při expozici identickému zdroji onemocní pouze někdo. Příčiny jsou zatím neznámé.  
 

 
Upozorňujeme občany, že 
už je opět čas na placení 

poplatků za odvoz odpadů, 
za stočné a ze psů. 

Příslušné poplatky lze 
zaplatit v hotovosti na 

obecním úřadě denně od 8 
do 12 hodin, v pondělí do 

17 hodin. 
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ZNÁMKY PTAČÍ CHŘIPKY  
Příznaky ptačí chřipky jsou ve škále od těch podobných příznakům běžné chřipky  

• teplota  
• kašel  
• škrábání v krku  
• svalové bolesti  
• přes  
• zánět spojivek  
• zápal plic  

až po akutní dechovou nedostatečnost a jiné stavy bezprostředně ohrožující život 
nakaženého.  
Na poslední hromadné nákaze ptačí chřipkou (10 lidí ve Vietnamu minulý rok 2004) se 
ukázaly následující známky onemocnění:  

• většina z 10 lidí onemocněla po inkubační době 2-4 dny  
• všichni měli horečku, byli dušní a kašlali  
• nemocní lidé vyhledávají lékaře po 3-8 dnech od prvních projevů onemocnění  
• polovina pacientů vykašlává, někteří s příměsí krve v hlenu  
• sedm z deseti pacientů mělo průjem  
• žádný pacient nepociťoval pálení v krku, zánět spojivek, vyrážku či ucpaný nos  
• všichni nakažení dostali širokospektré antibiotikum a pět z nich dostalo oseltamivir, čtyři z pěti pacientů léčených 

oseltamivirem zemřeli, celkově 8 z deseti nakažených zemřelo  
 
Léčba ptačí chřipky  
Léky první volby na ptačí chřipku 
Závažnost a trvání onemocnění sezónní chřipkou pozitivně ovlivňují dva léky ze skupiny inhibitorů neuraminidázy. Prvním je 
oseltamivir (Tamiflu), druhým je zanamivir (Relenza). Účinnost těchto léků závisí na jejich včasném podání, které by mělo být v 
průběhu 48 hodin po objevení se prvních příznaků nemoci. Přestože jsou informace o účinnosti těchto léků v případě infekce virem 
H5N1 limitované, měly by tyto léky při jejich časném podání stav pacienta zlepšovat.  
 
Další léky na ptačí chřipku nejsou účinné 
Dalšími potencionálně účinnými léky při pandemii chřipky jsou starší skupina antivirotik ze skupiny M2 inhibitorů, amantadin a 
rimantadin. Jejich účinnost je však omezena častější rezistencí virů na tyto léky.  
Antibiotika? Až na následná onemocnění. 
Přestože zápal plic způsobený infekcí H5N1 nemůže být vyléčena antibiotiky, budou tyto léky aktuální při vzniku komplikace chřipky 
bakteriální infekcí, která na chřipku nasedne.  
 
VAKCÍNA PROTI CHŘIPCE  
Vakcína proti ptačí chřipce zatím neexistuje 
Zatím není dostupná účinná vakcína proti ptačí chřipce. Různé druhy vakcín každoročně vyráběných proti běžné sezónní chřipce 
nechrání před pandemickou formou. Vakcína proti H5N1 je ve vývoji v několika zemích, avšak pouze ve stádiu vývoje. Zatím žádná 
ještě není volně v prodeji a předpokládá se, že nebude dostupná ani během několika měsíců po začátku hrozící pandemie.  
Experimentální vakcíny ve vývoji 
Probíhá několik klinických testování, které mají vyzkoušet dostatečnou ochranu experimentálních vakcín a určit, jaké minimální 
množství vakcinační látky v dávce tuto ochranu zajistí. Jelikož samotná vakcína musí být účinná proti konkrétnímu pandemickému 
viru, je její urychlený vývoj v tak obrovském množství z ekonomického hlediska velmi úzce spjat s počátkem pandemie. Současná 
výroba je pouze zlomkem toho, jaké budou požadavky při pandemii.  
 
Vakcinace proti běžné chřipce 
Proti chřipce se lze do určité míry chránit očkováním. Protože je virus chřipky velmi proměnlivý, tj. často mutuje, každý rok se zjiš?uje 
jeho nejpravděpodobnější podoba a proti této podobě se vytváří aktuální vakcína. Vyrobená vakcína je účinná právě proti konkrétní 
vytypované podobě chřipkového viru.  
 
PREVENCE EPIDEMIE  
Existuje prevence pandemie? 
To nelze říct zcela jistě. Nejlepším způsobem prevence pandemie je eliminace viru z ptačí populace. Dosáhnout tohoto cíle je však v 
nejbližší budoucnosti téměř nemožné. WHO oznámila, že do roku 2006 bude mít zásobu antivirových léků pro 3 milióny léčebných 
dávek.  
 
Nové léky? 
Podle výsledků posledních studií by měly být tyto léky profylakticky užívány před propuknutím pandemie pro snížení rizika rozšíření 
plně přenosného viru a pro získání času na vývoj vakcíny. Zda-li bude tato strategie úspěšná, závisí na chování pandemického viru a 
organizaci distribuce léčiv v postižených oblastech.  
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